
Protokół Nr XI/03 
z posiedzenia XI Sesji Rady Miasta Białogard  

odbytego w dniu 1 października 2003r. 
 

 

Miejsce obrad: Urząd Miasta w Białogardzie, sala konferencyjna nr 106 
 
 
 

Ad 1 Otwarcie Sesji 

 
 Sesję o godz. 900 otworzył przewodniczący Rady Miasta – Andrzej Świrko, 

wypowiadając formułę: „Otwieram XI Sesję Rady Miasta Białogard”. Przywitał Jana 

Ryfuna, naczelnika Urzędu Skarbowego, radnych, dyrektorów i prezesów spółek, 

kierowników jednostek organizacyjnych Miasta oraz zaproszonych gości i wszystkich 

przybyłych na obrady.  

 
 

- stwierdzenie „quorum”  

     według listy obecności było 17 radnych – wobec czego Rada była władna do 

podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 

 
Na sekretarza obrad Przewodniczący Rady wyznaczył Danutę Holczewską-

Szydłowską, kierownika BRM. 

 
- przedstawienie porządku obrad, 

Uwagę do porządku zgłosił Przewodniczący Rady wnosząc o przeniesienie pkt 8 

po pkt 2. 

Rada przegłosowała zgłoszoną przez Przewodniczącego poprawkę, głosując: za-17 

(jednogłośnie). Następnie Rada przegłosowała porządek obrad wraz z poprawką, 

głosując: za-17 (jednogłośnie). 
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- przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miasta, 

Rada przyjęła protokół z X Sesji, głosując: za-14 (jednogłośnie). 

 
 

Ad 2 Informacja Burmistrza Miasta z wykonania uchwał Rady Miasta oraz z 

działalności między sesjami ( w załączeniu). 

Przedstawił: Stefan Strzałkowski, Burmistrz Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

H.Lipnicki – poruszył następujące sprawy: 

- pkt 1 ust. 2 dotyczy zmiany uchwały Zarządu Miasta w sprawie regulaminu 
organizacyjnego MOPS w Białogardzie. Na ostatniej sesji była już taka 
informacja, w związku z tym Radny pytał czy to błędnie przepisana notatka czy 
też kolejna zmiana, jeśli tak to H.Lipnicki pytał na czym ta zmiana polegała? 

- pkt 3 ust. 3 lit. a sprawy oświatowe – które szkoły otrzymają  środki na remonty 
w związku ze zwiększeniem części oświatowej subwencji ogólnej ze środków 
rezerwy o 200 tys. zł? 

 

Stefan Strzałkowski, Burmistrz Miasta – odpowiedział, że ze środków subwencji 

oświatowej udało się uzyskać 200 tys. zł na remonty szkół, ale jeszcze nie dokonano 

przeznaczenia tej kwoty z uwagi na sprawy finansowe w szkołach. 

L.Wojcinowicz – odniósł się do pkt 3 ust. 1 lit. c) w sprawie zakupu dwóch koszy do 

gry w kosza, pytając czy będą ustawione takie kosze na innych boiskach oraz czy nie 

można tego zadania przesunąć na wiosnę?  

 Ponadto pytał o cenę w sprawie ogłoszeń przetargowych. 

Stefan Strzałkowski, Burmistrz Miasta – odpowiedział, że informacja o trybie 

przetargowym zostanie przekazana na Komisje Rady. Natomiast kosze do gry 

zostaną ustawione na ul. Kochanowskiego, gdyż są zniszczone w tym rejonie. W dniu 

30 września br. wykonano kosze lecz zostały zdjęte z uwagi na zakwestionowanie 

jakości materiału , z jakiego zostały zrobione. 



 3

L.Wojcinowicz – pytał czego dotyczy zapis pkt 1 ust 9 w sprawie  zmiany czasu pracy 

w urzędzie Miasta Białogard? 

Stefan Strzałkowski, Burmistrz Miasta – odpowiedział, że to dotyczy dnia wolnego od 

pracy -  10 listopada br. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – uzupełnił informację odnośnie koszy do gry, że 

zostały ustawione na placach zabaw, których właścicielem jest Miasto. 

J.Borkowski – poruszył sprawę w pkt 1 ust. 4 dotyczącą budowy parkingu przy ul. 

Zamkowej, pytając się czy do tego zadania dołoży się Netto? 

Stefan Strzałkowski, Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że to teren Miasta, nie wie czy się 

dołoży do tego zadania Netto, to dobra wola. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – poinformował, że parking będzie budowany z tyłu 

Sano a nie Netto.  Natomiast w sprawie zapytania radnego L.Wojcinowicza zostanie 

udzielona pisemna informacja. 

 

Ad 3 Informacja na temat kondycji finansowej podmiotów gospodarczych z 

terenu miasta, stan zatrudnienia, jego perspektywy, ocena wpływu 

polityki miasta na rozwój przedsiębiorczości wśród mieszkańców. 

Przedstawił: Jan Ryfun, Naczelnik Urzędu Skarbowego 

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Głos w dyskusji zabrali: 

D.Dudkiewicz – prosił o wyjaśnienie informacji zawartej w pkt. 2 ppkt. 3 dotyczącej 

tendencji wzrostowej dochodu o 9%, gdy dochód w poszczególnych latach w 

stosunku do roku bazowego wynosił 50%. Radny pytał skąd wynikają takie różnice? 

J.Ryfun – odpowiedział, że dochodu w pkt.   3 nie oblicza się od podatków tylko od 

dochodów w pkt 4. Opodatkowanie u osób fizycznych wynosi od 19% do 45%. 
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A.Świrko, Przewodniczący Rady – podziękował za bardzo dobrą, merytorycznie 

przygotowana informację, z której wynika wiele smutnych wniosków. Największą 

grupę wśród działalności gospodarczej stanowią osoby prowadzące handel. 

Przewodniczący namawiał radnych, aby na komisjach przeanalizować jeszcze ten 

raport. Natomiast z pomocą Naczelnika Urzędu Skarbowego Rada będzie powracała 

do tego tematu co roku.  

 

 

Ad 4 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 

gruntowej (A). 

Przedstawiła: Krystyna Milewska, naczelnik Wydz. Gosp. Nieruchomościami 

Opinie Komisji: 
1. budownictwa – pozytywna 
2. finansowa – pozytywna, po zasięgnięciu opinii Komisji budownictwa 

 

Rada przegłosowała projekt uchwały :   za – 20 (jednogłośnie). 
 

Rada podjęła uchwałę Nr XI/110/03 
 

 

 

Ad 5 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystawienia weksla własnego 

niezupełnego (in blanco) w celu zabezpieczenia spłaty części kredytu 

umorzonej warunkowo  przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej (E). 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

Opinie Komisji: 

1. finansowa – pozytywna 
2. budownictwa – pozytywna 
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Głos w dyskusji zabrali: 

L.Wojcinowicz – pytał na co do końca miesiąca ma być złożony ten wniosek?  

St. Strzałkowski, Burmistrz Miasta – odpowiedział, że wniosek zostanie złożony wg 

wskazania Funduszu na inwestycje ekologiczne. 

A. Świrko, Przewodniczący Rady – wyjaśnił, że jeśli te środki trafią do Miasta to rada 

przyjmie do budżetu. 

 

Rada przegłosowała projekt uchwały :   za – 20 (jednogłośnie). 
 

Rada podjęła uchwałę Nr XI/111/03 
 

 
 

Ogłoszono przerwę 10 min. – do godz. 1005. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Świrko, Przewodniczący Rady –  poinformował o imprezach w ramach obchodów 

Dni Kultury. 

 

 

Ad 6 Ocena poczynań spółek miejskich w zakresie realizacji zadań finansowo-

rzeczowych za I półrocze 2003r. 

Przedstawili:   Marian Lewandowski – prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. 
      Marianna Przychodni – prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. 
     Andrzej Witkowski – prezes Zakładu Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. 

   Lucjan Sieradzki – prezes Białogardzkiego Towarzystwa Budownictwa   
Społecznego 

 
 
Głos w dyskusji odnośnie informacji dot. BTBS zabrali: 

W.Czurko – pytał dlaczego zmniejszone premie włączył do funduszu płac, skoro 

pozbył się instrumentu motywacyjnego?  
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L.Sieradzki – odpowiedział, że premia nie miała motywacyjnego charakteru. 

Pracownicy biurowi mieli premie. Wysokość płac w BTBS jest najwyższa wśród 

spółek. Nie stwierdził, aby któryś z pracowników naruszył dyscyplinę pracy. Jedyną 

możliwością na uratowanie sytuacji jest rezygnacja z własnych grup remontowych, co 

wiąże się ze zmniejszeniem etatów. Prezes podkreślił, że pomaga osobom 

zwolnionym w znalezieniu pracy. 

B.Lipiński – pytał w jaki sposób Prezes planuje wybrnąć z długu 450 tys. zł wobec 

ZWiK Sp. z o.o.? 

L.Sieradzki – stwierdził, że dochody z opłat przeznacza na wydatki, lecz nie  

pokrywają one potrzeb. Dodatki mieszkaniowe powinny wpłynąć do 10.09.br. lecz 

tak się nie stało i pogłębiło to zadłużenie wobec ZEC Sp. z o.o. Ponadto Prezes 

poinformował, że do BTBS trafiło 12 osób z robót publicznych, co wiąże się z 

wydatkami zakupu odzieży roboczej i innych potrzeb dla tych pracowników. Koszt z 

tego tytułu wyniósł 38 tys. zł i BTBS nie otrzymał do tej pory zwrotu poniesionych 

wydatków. Ponadto przez cały czas ciąży na BTBS sprawa kredytu zaciągniętego na 

budynek przy ul. Kr. Jadwigi. Koszty obsługi kredytu wynoszą rocznie 50 tys. zł. 

Przez cały czas Prezes czyni starania dotyczące zmiany spłaty tego kredytu. Podjął 

rozmowy w sprawie przewalutowania tego kredytu. Prezes wie, że  nie przyniesie to 

dużych korzyści, gdyż oprocentowanie kredytu się  w EURO jest mniejsze niż w 

złotych i praktycznie wyjdzie na to samo. 

St.Strzałkowski, Burmistrz Miasta – stwierdził, że w poprzednim okresie zostało 

popełnionych wiele błędów za co będzie obecnie płacić Miasto. Chodzi tu głównie o 

BTBS, dlatego kwestia podjęcia decyzji odnośnie BTBS jest potrzebna. Błędne 

zarządzanie spółką i zawarta umowa kredytowa spowodowało, że Prezes boryka się z 

płatnościami zaległymi. Do tego dochodzi stosunkowo duża nieściągalność 

czynszów, dlatego Miasto musi pokryć braki finansowe. Burmistrz prosił o 

zastanowienie się radnych nad decyzją odnośnie kolejnego budżetu. Natomiast 
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odnosząc się do Zakładu Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. Burmistrz stwierdził, że 

popełniono błąd przekształcając zakład budżetowy w spółkę, gdyż nie 

zabezpieczono spółki w nowy tabor do prowadzenia działalności. Należy zastanowić 

się czy utrzymujemy spółkę, czy nie. Burmistrz nadmienił, że temat spółek zwłaszcza 

BTBS będzie problemem Miasta przez dłuższy czas. 

A.Świrko, Przewodniczący Miasta – stwierdził, że sprawą spółek Rada będzie 

zajmowała się co kwartał na sesjach i na bieżąco na komisjach Rady. 

 

Ogłoszono przerwę 10 min. – do godz. 1100. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
 

 

 

Ad 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie porozumienia z Gminą 

Białogard dotyczącego wodociągu i ścieków (C). 

Przedstawiła: Marianna Przychodni – prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. 
 
Opinie Komisji: 

1. finansowa – pozytywna z uwagą, że gmina powinna płacić 100% amortyzację w 
części przypadającej na Gminę, natomiast do Burmistrza prośba o przedstawienie 
tekstu Porozumienia celem zaopiniowania przez Komisje: finansową i 
budownictwa 

2. budownictwa – pozytywna. 
 

 

Rada przegłosowała projekt uchwały :   za – 17 (jednogłośnie). 
 

Rada podjęła uchwałę Nr XI/112/03 
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Ad 8 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 

2003 (B). 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

Opinie Komisji: 

1. finansowa – pozytywna – z wyjaśnieniem: budżet szkół nie jest statyczny, jest dynamiczny, a rok 
budżetowy nie pokrywa się z rokiem szkolnym. Podobnie jest w Urzędzie Miasta. Porównując sierpień br. do 
sierpnia ubr. wynika, że nie ma wcale różnic. 

2. budownictwa – pozytywna – z uwagą, że Komisja wyraziła zaniepokojenie z powodu niskiego 
procentowego wykonania zadań inwestycyjnych. Wiemy, że proces oczekiwania na środki trwa długo i stosowne 
dokumenty zostały złożone w Warszawie. 

3. oświaty – pozytywna – z uwaga, że Komisja wyraziła zaniepokojenie niedoszacowaniem budżetu szkół, 
wnioskując aby kolejne budżety były realne. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

P.Barańczuk – w nawiązaniu do wykonania wynagrodzeń w 54% stwierdził, że można 

było wyliczyć brak kwoty 170 tys. zł. Pomiędzy sierpniem br. a ubr. jest różnica 6 tys. 

zł. Natomiast porównując z budżetem 2002r. powiedział, że niedobór wynosi 170 

tys. zł. W dalszej części Radny przedstawił opinię Klubu SLD, który jest przeciwny 

korekcie budżetu Miasta na 2003r. w zakresie płac dla urzędników. 

St.Strzałkowski, Burmistrz Miasta – stwierdził, że to było wystąpienie pod wyborców 

lecz mija się z realiami. Burmistrz Miasta przypomniał, że informował o 

inwestycjach. Plan na 2002r. opiewał na kwotę 2 mln 61 tys. zł, natomiast na 2003r. – 

2 mln 73 tys. zł. Co do zatrudnienia – nie było zatrudnionego pracownika na 

stanowisku ds. zarządzania kryzysowego. Ponadto zatrudniane są osoby, które będą 

pracowały  na zwalnianych stanowiskach oraz dużo zostało zatrudnionych 

absolwentów – 7 osób jest refundowanych przez Powiatowy urząd Pracy. Odejście 

sekretarza spowodowało wydatek w wysokości 20 tys. zł. W czerwcu br. ukazała się 

opinia Naczelnego Sądu Administracyjnego, że Burmistrz może dokonać we 

wszystkich przypadkach korekty poza kwestią płac – dlaczego przy wzroście 5% płac 

wzrosły wydatki o 10 tys. zł, czyli o 0,05%. W szkołach ciągnie się też zaległość. 
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L.Wojcinowicz – stwierdził, że nowo zatrudnione 4 osoby to koszt 100 tys. zł, gdyby 

był schemat organizacyjny nie pojawiłoby się to. W styczniu mówiono, że budżet jest 

niedopracowany, wystarczyły dodatkowe dwa miesiące na naniesienie zmian.  

St.Strałkowski, Burmistrz Miasta – nadmienił, że nic by to nie dało, gdyby 

zaproponował w marcu zwiększenie środków. Tam, gdzie zaoszczędzono można 

było zrobić przesunięcia. Burmistrz prosił o przemyślane wypowiedzi radnych. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że każdy ma prawo zająć stanowisko, w 

momencie dochodzenia do budżetu każdy powinien wnieść wszelkie uwagi przez 

poprzednie lata budżet był zlepkiem liczb. Niedoszacowanie szkół to historia 

naszego samorządu. Odnośnie płac wypowiedział się Burmistrz, ponadto nie 

policzono odpowiednio potrzeb. Nieszczęściem było, że zmiana samorządu była w 

trakcie budżetu. Co roku były uwagi do budżetu. Sytuacja BTBS jest zła, podkreśla 

Koalicja, że należy podjąć decyzję skąd wziąć środki, aby kolejne zakłady nie miały 

braków. Skoro opozycja mówi, że wiedziała o niedoborze w budżecie to dlaczego go 

zapisała? 

J.Turnik – skomentował wypowiedź, w której wynagrodzenia szkół i urzędników 

przeciwstawiono opiekę społeczną. Radny uważa, że takie komentarze są nieetyczne i 

niezgodne z rzeczywistością.  

L.Szymecka – odniosła się do opieki społecznej twierdząc, że w wyniku tych zmian do 

opieki dokłada się 13 tys. zł i dajemy na świadczenie usług. W wyniku zmian wydatki 

na opiekę będą większe. 

L.Wojcinowicz – zwrócił uwagę, że nie wszyscy myślą tak samo, a radnego uwagi 

wynikają z niedoinformowania. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady –  stwierdził, że demokracja ma to do siebie, że każdy 

może mieć odrębne zdanie. 

J.Borkowski – ad voce wypowiedzi radnego J.Turnika powiedział, że będzie 

artykułował swoje obiekcje. 



 10

 
Rada przegłosowała projekt uchwały :   za – 9, przeciw – 4, wstrzymało się – 4. 
 

Rada podjęła uchwałę Nr XI/113/03 
 

 

 

Ad 9  Założenia do budżetu Miasta na 2004 rok. 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

Opinie Komisji: 

1. finansowa – Przewodniczący Komisji, Sławomir Domański przedstawił wnioski, 
stanowiące załącznik do protokołu. 

2. budownictwa – Przewodniczący Komisji, Bogdan Żurawski przedstawił załączone 
do protokołu wnioski.  

3. oświaty – Przewodniczący Komisji, Janusz Turnik stwierdził, że wnioski Komisji 
zostały przedstawione przez Przewodniczącego Komisji finansowej oraz dodał 
wniosek o zakup nagłośnienia na salę konferencyjną  i dokonanie analizy 
ewentualnej prywatyzacji jednego z przedszkoli miejskich. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 

A.Gajlewicz – stwierdził, że z informacji Naczelnika Urzędu Skarbowego wynika, że 

jest coraz mniej przedsiębiorców, zatrudniających ludzi. Wobec tego radny uważa, że 

propozycje stawek od nieruchomości są zbyt duże, gdyż uderzają w dotychczasowe 

przedsiębiorstwa. Radny pytał czy to poprawi sytuację Miasta? 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że aby realizować trzeba mieć środki 

finansowe. Chodzi o planowanie wydatków z przyszłością, czyli na inwestycje z 

maksymalnym wykorzystaniem środków unijnych. Przewodniczący Rady stwierdził, 

że żadna inwestycja obecnie nie może być zrealizowana. Jeśli się uda uzyskać duże 

pieniądze to należy je zatrzymać.  Ponadto Przewodniczący powiedział, że w 

następnym roku należy się zwrócić do podmiotów gospodarczych za pomocą 

ankiety, aby się wypowiedzieli, co im przeszkadza, czego oczekują.  Chodniki 

poprawiają byt ale nie tworzą miejsc pracy. Dlatego należy przygotować działki pod 
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budownictwo mieszkaniowe. Mając na uwadze bezpieczeństwo w mieście 

Przewodniczący namawiał, aby wejść w monitoring oferując dla Stowarzyszenia 

„Bezpieczne Miasto Białogard” połowę środków na ten cel. 

J.Turnik – wypowiedział się odnośnie podatków odnosząc się do wystąpienia 

Naczelnika urzędu Skarbowego. Uważa, że planuje się  zbyt duże stawki dla firm 

tworzących się oraz tworzących nowe miejsca pracy i zatrudniających ludzi. Od 

jakiegoś czasu funkcjonuje w mieście model najniższych stawek, tylko kto o tym wie? 

Należy zrobić  propagandę. 

L.Szymecka – powiedziała, że dopóki nie ma wytycznych nie może być stawek 

podatku. Wszystko zależy od ceny sprzedaży drewna, wysokości Euro oraz ceny 1 q 

żyta. 

K.Sosnowski – ad voce wypowiedzi radnego J.Turnika i Naczelnika Urzędu 

Skarbowego – market Intermarche podobnie ja Lidl powstał, jeśli chodzi o zrobienie 

obwodnicy to może być przyczyną, że padną kolejne podmioty. 

J.Turnik – stwierdził, że niektóre z propozycji nie uzyskają akceptacji radnych, 

niepotrzebne są te stawki. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – powiedział, że jeśli miałyby być środki na wszelkie 

sprawy to byłoby całkowite poparcie. 

K.Drachal-Mostek – pytała skąd w przypadku mniejszych stawek wziąć środki na 

wydatki tj. realizacje boiska dla Gimnazjum Nr 2 czy na opiekę społeczną? 

A.Gajlewicz – pytał dlaczego zabierać przedsiębiorcom? 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że to tylko dyskusja i prosił o zapisanie 

wszystkich pomysłów. 

 

Ogłoszono przerwę 10 min. – do godz. 1240. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
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Ad 10 Ocena działalności Miejskiej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za I półrocze 2003 roku, korekta programu 

na 2003 rok. 

Przedstawił: Henryk Kraczkowski – dyrektor Zarządu Obiektów Sportowych i Komunalnych 
 

Opinie Komisji: 

1. opieki społecznej – Przewodnicząca Komisji, Krystyna Drachal-Mostek 
przedstawiła pozytywną opinię z następującymi wnioskami: 
1. Przeznaczyć pewne kwoty na gimnastykę korekcyjną i rozpatrzyć możliwość 

korzystania z pływalni dla dzieci z rodzin zagrożonych chorobą alkoholową. 
2. Część środków przeznaczyć na pomieszczenia dla bezdomnych na sezon 

zimowy 2003/2004. 
 

Głos w dyskusji zabrali: 

H.Lipnicki – podziękował Burmistrzowi Miasta za dofinansowanie obozu 

organizowanego przez TKKF, pytał ile udzielono porad oraz następujące pytania do 

informacji: 

- czy był ogłoszony przetarg oraz jakie były kryteria wyboru na wypoczynek w 

Ośrodku Wypoczynkowym „Jaworowy Dwór”, 

- pytał odnośnie obsługi programu – dlaczego podzespół ds. kontroli nie 

pracował przez pół roku, 

- str. 7 dochody wynoszą 300 tys. zł a wydatki 317 tys. zł, 

- str. 8 pkt 4 jaka jest przyczyna zmniejszenia o 7 tys. zł wydatków na działalność 

świetlic i zajęć sportowych, czy brak jest zapotrzebowania czy też są inne 

powody? 

H.Kraczkowski – odpowiedział, że z uwagi na brak sprawozdania nie może obecnie 

powiedzieć ile osób skorzystało z dożywiania, może jedynie przekazać informację do 

Komisji o przekazanych środkach na ten cel do MOPS.  Odnośnie pkt 4 - program  

realizowany jest przez MDK. 
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B.Stanczewski – wyjaśnił, że w kwietniu na Radzie Pedagogicznej MDK przedstawił 

projekt i zawiązała się grupa chętna do zajęć kulturotwórczych i sportowych. 

Stworzono program „Żyj inaczej” dla młodzieży ze środowisk patologicznych z 

licznymi konkursami i nagrodami. Program na rok szkolny 2003/04 jeszcze nie 

skorzystał z tych środków a to nieduże środki. Obecnie uczęszcza na zajęcia około 

600 młodych ludzi, mimo, że realizacja programu jeszcze się nie rozpoczęła. 

H.Kraczkowski – odpowiedział na kolejne zapytania radnego: Komisja zastała 

sporządzone umowy z pedagogami. Obecnie jest inna koncepcja, aby zadania 

skierować na placówki oświatowe. Dotychczasowa forma nie była korzystna. Działa 

punkt konsultacyjny „Przytulisko”, w którym każdy ze specjalistów pełni dyżury. Jeśli 

chodzi o wypoczynek letni – wykonawca był wybrany w drodze przetargu, a 

kryterium była oferta ceny. Jeśli chodzi o brak działalności zespołu kontroli to nie 

wie dlaczego nie działał, były sygnały, aby ten zespół pracował. W planie 

finansowym był błąd w przepisywaniu, dlatego każdy radny otrzymał korektę. 

Dopłata do świetlic została zmniejszona, gdyż tylko jedna jest zarejestrowana i 

posiada statut. 

K.Sosnowski – powiedział, że Komisja jest podzielona na podzespoły. Było 

niepotrzebnie 13 spotkań całej Komisji a uważa, że w tej sprawie powinny jedynie 

pracować podzespoły. Kiedyś cała Komisja spotykała się tylko 4 razy w roku. 

L.Wojcinowicz – pytał czy dobrze zostały zapisane pieniądze w zmianie planu 

finansowego, gdyż dochody opiewają na kwotę 33 tys. zł a wydatki – 35 tys. zł, 

brakuje 2 tys. zł. 

H.Kraczkowski – odpowiedział, że dlatego jest korekta do zmiany planu finansowego, 

która mówi o przesunięciu niektórych kwot. 

K.Drachal-Mostek – wniosła, aby część środków przeznaczyć na gimnastykę 

korekcyjną, przewóz dzieci na pływalnię oraz zabezpieczenie noclegu dla 

bezdomnych. 
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H.Lipnicki – wnioskował, aby materiały Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi 

były składane wcześniej, gdyż otrzymał je 24 września br. o poprawkę w dniu Sesji. 

Radny stwierdził, że żadna Komisja, w której bierze udział nie omawiała tego 

materiału. 

Sł.Domański – powiedział, że nie każdy projekt musi być omawiany na każdej komisji, 

natomiast każdy radny może uczestniczyć w posiedzeniach innych komisji. 

Stefan Strzałkowski, Burmistrza Miasta – odniósł się do sprawy kontroli – naruszono 

prawa w sprawie funduszy alkoholowych, co wynikało z wadliwie funkcjonującego  

systemu. Sprawa się toczy, są przypadki zaniżania opłat za koncesję prowadzonych 

przez J.Rudnicką. Burmistrz apelował do osób prowadzących działalność i płacących 

koncesję o dokonywanie opłat w terminie, gdyż w innym przypadku będzie ona 

zabierana. Dalej Burmistrz wyjaśnił, że zostaną przygotowane miejsca noclegowe dla 

bezdomnych i uzależnionych. W kwestii zagospodarowania młodzieży gimnazjalnej 

Burmistrz odpowiedział, że świetlice nie spełniały wymogów, a na ul. Krótkiej w 

ogóle. Obecnie jest propozycja przeznaczenia na terapię uzależnień, co planuje się 

uruchomić od przyszłego tygodnia. 

P.Barańczuk – wniósł, aby świetlica przy ul. Krótkiej działała przez cały rok. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że należy wyjść poza teren szkół celem 

porozumienia się ze środowiskiem, aby dzieci mogły uczestniczyć we wszystkich 

zajęciach. 

B.Stanczewski – stwierdził, że środki na profilaktykę alkoholową posiadają szkoły 

ponadgimnazjalne i będziemy  wspierać takie działania w szkołach. 

 

 

 

Ad 11 Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 

Głos zabrali następujący radni: 
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K.Sosnowski – poruszył sprawę zabezpieczenia torów wąskotorowych, gdzie widnieją 

zniszczone barierki. Bez zabezpieczenia istnieje niebezpieczeństwo wypadnięcia w 

dół. Należy zabezpieczyć dwa mosty. Kolejne sprawy dotyczyły: 

- ul. Dworcowa – ciemna, 

- ul. Miła – tablica informująca o ścieżce rowerowej tylko straszy, należy ją 

zlikwidować, 

- uzupełnić kosze na śmieci przy ulicach, 

- oznakować ulice, brak jest oznakowanych przejść dla pieszych, szczególnie na 

odcinku od ul. Grunwaldzkiej przez ul. 1 Maja do Dąbrowszczaków, 

- prośba do Przewodniczącego Rady, aby udzielając radnemu głosu nie 

komentował wypowiedzi. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że to Rada przyjęła statut, a skoro jest 

określony punkt w porządku a rozmowa przebiega w innym kierunku do należy się 

zwrócenie uwagi celem pilnowania porządku. 

Stefan Strzałkowski , Burmistrz Miasta – odpowiedział, że w sprawach dotyczących 

zadań Powiatu zwróci się  na piśmie. Natomiast tablice zostały wykonane, a kosze 

zostaną zakupione. Przyjrzy się sprawie zaciemnienia na ul. Dworcowej. Jeśli chodzi 

o wąskie tory, to była koncepcja, aby biegły ścieżki rowerowe. Poruszany teren 

stanowi własność PKP. Burmistrz wystąpił o zmianę trasy ścieżek rowerowych w 

ramach programu oraz o przekazanie tego mienia gminie. 

B.Żurawski – poruszył sprawę robót w zakresie infrastruktury sieci wodno-

kanalizacyjnej, elektrycznej i TV kablowej, pytając jakie są plany rozwojowe i 

realizacyjne? Właściciel sieci powinien zgłaszać roboty, Radny pytał czy są 

uzgadniane plany poprzez gospodarkę komunalną w nawiązaniu do robót ulicznych, 

które są prowadzone. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady stwierdził, że jedynym właścicielem TV kablowej jest 

Białogardzka Spółdzielnia Mieszkaniowa. Obecnie nie może dokładać do tego. 
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Wszelkie uzgodnienia są załatwiane na bieżąco, np. ul. Nadbrzeżna – wykorzystana 

przy realizacji chodnika. 

B.Lipiński – odpowiedział, jako radny z rejonu ul. Dworcowej, iż ulica ta jest ciemna, 

aby mogła zakryć widok zniszczonego byłego domu kolejarza. Radny stwierdził, że 

będzie apelował o podjęcie działań w tym zakresie. 

H.Lipnicki – pytał czy będzie kryterium odnośnie naprawy żużlówek oraz przedstawił 

następujące sprawy: 

- działki budowlane –nie można kupić działki na ul. Wiślanej,  

- funkcjonowanie radnych – czy wszyscy będą otrzymywać takie same materiały, 

gdyż na posiedzeniu w dniu 24.09. br. pominięto trzech radnych a sprawdził, że 

dysponentem tego materiału nie było Biuro Rady, ,  

- odnośnie odpowiedzi na interpelacje ma wątpliwości do dyrektora ZOSiK, czy 

dyrektor wystąpił o 30 tys. 600 zł  na dokończenie boiska? Dyrektor poucza, że 

Rada to powinna przyjąć korektą, 

- sprawa dostępności wody na cmentarzu , pisze się, że najbliższy punkt 

czerpania wody znajduje się w odległości 30m, a wg rozeznania wynika, że jest 

to 180m, należy przemyśleć kwestie zamykania wody na noc, 

- prace przy ułożeniu płytek zostały ułożone jak chciano, ale ucięte konary drzew 

leżały nieuporządkowane przez 30 dni, 

- regulamin  cmentarza ładny oraz informacja dla mieszkańców ale informacja o 

wykupie miejsca po 20 latach jest na wysokości 1 m, 

- przy dojściu do chodów przed cmentarzem kiedy zgłaszał brakowało 3 płytek, 

obecnie brakuje już 6,  

- ul. Magazynowa – zrobiono nie tą stronę chodnika, bo w tym miejscu nie 

zalewało mieszkań, 

- brak jest informacji o organizowanych targach w Białogardzie. 
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Stefan Strzałkowski , Burmistrz Miasta – w odpowiedzi na poruszone zapytania 

wręczył osobiście radnemu H.Lipnickiemu zaproszenie na Regionalne Targi 

Gospodarcze, które odbędą się w dniach 11-12.10.2003r. oraz pozostałym radnym, 

gościom zaproszonym i przybyłym na obrady Sesji mieszkańcom Miasta. 

K.Neumann-Wytyk -  odpowiedziała, że zmiana planu obejmuje ul. Wiślaną, 

Zwycięstwa i Patrycego. Każdemu interesantowi, który się zgłasza do Wydz. 

Architektury udzielane są wyczerpujące informacje. 

H.Lipnicki – stwierdził, że nikt nie mówi mieszkańcom kiedy teren zostanie 

przeznaczony do zagospodarowania przestrzennego. 

W.Marczyk – wyjaśnił sprawę chodnika ul. Magazynowej, który był w złym stanie 

technicznym, następnie pojawili się właściciele drugiej strony, którym zalewa piwnice. 

Naczelnik stwierdził, że  zostanie on także poprawiony. 

  

Przerwano pkt 11 z uwagi na zbliżającą się godz. 1400. 

 
 

Ad 12  Trybuna Obywatelska Mieszkańców – godz. 1400. 

 
St. Hatłas – ul. Piłsudskiego – budynek z XVI wieku a dachówka z XXI wieku, 

Stary Ratusz – wskazał na zły stan techniczny a zwłaszcza konstrukcji ratusza 

twierdząc, iż nie wierzy, że się nie przewróci. 

R.Buczma – wniósł o postawienie zakazu parkowania pojazdów na ul. Pomorskiej. 

H.Wieliczko – złożyła Burmistrzowi podziękowanie za pracę Pani Sekretarz i 

Rzecznika UM. 

A.Tkaczyk – poruszyła problem barier dla ludzi starszych prosząc o działania w celu 

ich zlikwidowania oraz drzwi wejściowych do urzędu Miasta, które są bardzo ciężkie i 

szybko się zamykają. Kolejna sprawa dotyczyła pracy pracowników zajmujących się 

TV kablową, gdzie omyłkowo została odcięta z odbioru. 
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Ad 13 Odpowiedzi na sprawy poruszone  w Trybunie Obywatelskiej 

Mieszkańców. 

 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że wyjaśni ta sprawę na przerwie i 

przeprosił za powstałe niedogodności. 

St. Strzałkowski, Burmistrz Miasta – stwierdził, że sprawę Starego Ratusza zaplanowali 

budowlańcy. Sprawę zakazu postoju na ul. Pomorskiej wyjaśni. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że Komisja do organizacji ruchu 

drogowego w mieście ma już odnotowany ten przypadek. 

 

Ogłoszono przerwę 10 min. – do godz. 1435. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 

 

Ad 11 Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi - c.d. 

Głos zabrali: 

L.Wojcinowicz – poruszył następujące sprawy: 

- podziękował Burmistrzowi za szybką reakcję odnośnie wody, 

- mieszkańcy ul. Magazynowej zwrócili się, aby na bazie uzyskanych płytek z 

chodnika podwyższyć go do potrzebnej wysokości,  

- boisko boczne ZOSiK – było zapisane 15 tys. zł, co planuje się, aby nie 

przepadły włożone środki? 

- kto zapłaci za podjazdy dla osób niepełnosprawnych przy Pl. Wolności?, 

- była mowa o zamknięciu ruchu drogowego na Pl.Wolności po zakończeniu I 

etapu, już został zakończony a ruch kołowy nadal trwa, 

- jakie powody przeniesienia Wydz. GGiB z dotychczasowego pokoju? 

St. Strzałkowski, Burmistrz Miasta – odpowiedział, że wykonawca wykonując roboty 

na Pl.Wolności miał zrobić podjazdy, wg informacji naczelnika Wydz. GKiM miały 
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być odpłatnie. Jeśli chodzi o wyłączenie ruchu kołowego na Pl.Wolności należy 

znaleźć odpowiedni moment na zamknięcie ulicy. Decyzja w tej sprawie dotyczy 

najbliższej przyszłości. 

U.Krupińska, Sekretarz Miasta -  wyjaśniła, że Powiat posiada 2/5 pomieszczeń 

Urzędu, zaś Miasto 3/5 całości. Starosta zwrócił się z prośbą o możliwość wynajęcia 

pomieszczenia, zapewniając pokrycie środków na remont dodatkowego 

pomieszczenia. W tej sprawie obowiązuje umowa najmu.  

W.Marczyk – odpowiedział odnośnie ul. Magazynowej, iż wymaga to przemyślenia i 

znalezienia dodatkowych środków na realizacje drugiej strony. Uważa także, że należy 

wygospodarować środki i zakończyć budowę boiska bocznego. 

W.Czurko – zwrócił się do Burmistrza Miasta z interwencją o zabezpieczenie 

chodników na ul. Kołobrzeskiej, w pobliżu szkoły, aby samochody nie oblewały 

przechodzących dzieci i mieszkańców. Ponadto wskazał na likwidowanie progów na 

wjazd przy Pl.Wolności a dalej pozostawia się próg. 

B.Stanczewski – stwierdził, że lepiej późno niż wcale ale udało się zlikwidować bariery 

w 3 dni. 

W.Czurko – powiedział, że gdyby od razu zaplanowano wjazdy bez barier nie byłoby 

dodatkowych kosztów. 

 
 

Ad 14 Sprawy Rady: 

- ocena sposobów komunikowania się Rady Miasta, Burmistrza z 

mieszkańcami – materiał w załączeniu, 

Przedstawił: Przewodniczący Rady Miasta, Andrzej Świrko. 
 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
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K.Drachal-Mostek – stwierdziła, że jako lekarz ma kontakt z wyborcami a 

jednocześnie z pacjentami, bezpośrednio kontaktuje się ze Strażą Miejską czy 

pracownikami merytorycznymi Urzędu Miasta. 

P.Barańczuk – stwierdził, że nie można rezygnować z dyżurów, choć ich efekt jest 

znikomy i mało jest osób z poważnymi sprawami. 

J.Borkowski – stwierdził, że za mało rozpropagowane są spotkania z radnymi. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – stwierdził, że informacje o dyżurach wywieszone są 

w gablocie. Dodatkowo  poinformował, że Przewodniczący Rady, Przewodniczący 

Komisji i Zastępcy dyżurują w każdą środę, tel. 312 27 28, natomiast pozostali radni 

w każdy czwartek. 

B.Lipiński – dodał, że problemy zgłoszone przez kolejarzy, sam osobiście załatwia. 

B.Żurawski – proponował, aby środowe dyżury rozszerzyć o obecność radcy 

prawnego. 

St.Strzałkowski, Burmistrz Miasta – stwierdził, że dyżurując w każdy czwartek ma 

komplet mieszkańców. Dziękował radnym za załatwianie przez nich na bieżąco 

spraw. Nie poparł pomysłu z dyżurowaniem radcy prawnego a w razie potrzeby 

można zawsze skierować sprawę do prawnika. 

A.Świrko, Przewodniczący Rady – poparł Burmistrza, aby w sprawach prozaicznych 

od razu załatwiać interesantów. 

W.Ławnikowski – dodał, że kiedyś funkcjonowało dyżurowanie pracowników w 

Urzędzie, ale stwierdzono, że nie było takiej potrzeby. 

  

- rozpatrzenie skargi (D), 

Przedstawił: Paweł Barańczuk, przewodniczący Komisji rewizyjnej 
 

Rada przegłosowała projekt uchwały :   za – 16 (jednogłośnie). 
 

Rada podjęła uchwałę Nr XI/114/03 
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Ad 15 Wolne wnioski i informacje. 

Głos zabrali: 

L.Wojcinowicz – stwierdził, że nie można przerywać nikomu wypowiedzi. Uważa, że 

źle został zatytułowany punkt ocena poczynań spółek ... lub ocena działalności 

Komisji, gdyż nie dokonaliśmy takiej oceny. Radny przytoczył zapisy Statutu Miasta 

dotyczące wypowiadania się, twierdząc, że nie ma zapisu, że radny może zabrać głos 

w danej sprawie raz. Ponadto prosił o nie komentowanie odpowiedzi. 

A.Świrko, przewodniczący Rady – odpowiedział, że w punkcie interpelacje i zapytania 

radnych można pytać, natomiast w punktach, gdzie dana osoba przedstawia materiał 

jest czas na komisjach, które winny wydać opinie. Każdy radny dokonał wyboru 

komisji, w której chciał pracować. Sesja nie jest ograniczana i nikt nikomu nie 

odbiera głosu. 

W.Ławnikowski – stwierdził, że cytowane przez radnego zapisy nie są sprecyzowane. 

L.Wojcinowicz – pytał czy komuś przeszkadza zabieranie głosu wielokrotnie. 

K.Drachal-Mostek – powiedziała, że nie ma sensu przedłużania obrad nad miałką 

rozmową. 

A.Świrko, przewodniczący Rady –  proponował, aby radni spotykali się przed sesją w 

godz. 800-900 celem otrzymania odpowiedzi na nurtujące ich pytania. 

H.Lipnicki – powiedział, że w sprawach finansowych powinna się zająć Komisja gosp. 

miejskiej, finansów i budżetu . 

J.Leszczyk – zgłosił wniosek o zamknięcie Sesji. 
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Ad 16 Zamknięcie Sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodniczący wypowiedział formułę:  

„Zamykam  obrady XI  Sesji Rady Miasta Białogard”. 

Sesję zamknięto o godzinie 1600. 

Protokołowała: M.Zimmer 

 

Przewodniczący obrad: 
  

       Andrzej  Świrko  
 

 

 
 


